
Voorzitter: Van Nieuwenhoven

Tegenwoordig zijn 145 leden, te
weten:

Van den Akker, Albayrak, Apostolou,
Van Ardenne-van der Hoeven, Arib,
Atsma, Augusteijn-Esser, Bakker,
Balemans, Balkenende, Barth, Van
Beek, Belinfante, Van den Berg,
Biesheuvel, Bijleveld-Schouten,
Blaauw, Van Blerck-Woerdman, Blok,
De Boer, Bolkestein, Van Bommel,
Bos, Brood, Buijs, Bussemaker, Van
de Camp, Cherribi, De Cloe,
Cornielje, Crone, Dankers, Van Dijke,
Dijksma, Dijkstal, Dittrich, Van den
Doel, Van Dok-van Weele, Duijkers,
Duivesteijn, Essers, Feenstra, Geluk,
Van Gent, Van Gijzel, Giskes, Gortzak,
De Graaf, De Haan, Halsema, Hamer,
Harrewijn, Van Heemst, Hermann,
Herrebrugh, Hessing, Hillen, Van der
Hoek, Hoekema, Van der Hoeven,
Hofstra, De Hoop Scheffer, Kalsbeek-
Jasperse, Kamp, Kant, Karimi, Klein
Molekamp, Van der Knaap, Koen-
ders, Kortram, Kuijper, Lambrechts,
Leers, Luchtenveld, Marijnissen, E.
Meijer, Th.A.M. Meijer, Melkert, Van
Middelkoop, Mosterd, Nicolaı̈,
Niederer, Van Nieuwenhoven,
Noorman-den Uyl, Oedayraj Singh
Varma, Oplaat, Örgü, Oudkerk, Van
Oven, Passtoors, Patijn, Poppe,
Rabbae, Ravestein, Rehwinkel,
Reitsma, Remak, Van ’t Riet, Rietkerk,
Rijpstra, Rosenmöller, Ross-van
Dorp, Santi, Scheltema-de Nie,
Schimmel, Schoenmakers, Schreijer-
Pierik, Schutte, Smits, Spoelman,
Van der Staaij, Van der Steenhoven,
Stellingwerf, Stroeken, Swildens-
Rozendaal, Terpstra, Timmermans,
Udo, Valk, Ter Veer, Te Veldhuis,
Vendrik, Verbugt, Verburg, Verhagen,
Visser-van Doorn, Van der Vlies, Van
Vliet, Voorhoeve, M.B. Vos, O.P.G.
Vos, Voûte-Droste, De Vries,

Waalkens, Wagenaar, Van Walsem,
Weekers, Weisglas, Van Wijmen,
Wijn, Wilders, De Wit, Witteveen-
Hevinga, Van Zijl en Van Zuijlen,

en de heer K.G. de Vries, minister
van Sociale Zaken en Werkgelegen-
heid.

©

De voorzitter: Ik deel aan de Kamer
mede, dat zijn ingekomen berichten
van verhindering van de leden:

Zijlstra, wegens verblijf buitenslands,
de gehele week;

Eurlings, wegens bezigheden elders;

Middel, wegens ziekte.

Deze berichten worden voor
kennisgeving aangenomen.

De voorzitter: Ingekomen is een
beschikking van de voorzitters van
de Eerste en Tweede Kamer der
Staten-Generaal inzake aanwijzing
van het lid Zwerver tot plaatsvervan-
gend lid in de Raad van Europa.

Deze beschikking wordt voor
kennisgeving aangenomen.

De voorzitter: De overige ingeko-
men stukken staan op een lijst die op
de tafel van de griffier ter inzage ligt.
Op die lijst heb ik voorstellen gedaan
over de wijze van behandeling. Als
aan het einde van de vergadering
daartegen geen bezwaren zijn
ingekomen, neem ik aan dat de
Kamer zich met de voorstellen heeft
verenigd.

De voorzitter: Ik verzoek de leden
en de aanwezigen op de publieke
tribune, voorzover zij daartoe in staat
zijn, op te staan.

Geachte medeleden. Op 13 mei is
de directeur van onze Stenografische
dienst, de heer Harrie Stegeman,
overleden. Enkele maanden daarvoor
was bij hem kanker vastgesteld en
reeds kort daarna bleek dat hij
daarvan niet zou kunnen genezen.
Harrie Stegeman was hierover heel
duidelijk en openhartig, zodat zijn
vrouw en kinderen, de overige
familie, vrienden en collega’s
voorbereid waren op zijn heengaan.
Wij hadden gehoopt, dat hem voor
het afscheid meer tijd zou worden
gegeven.

Harrie was 57 jaar oud. Hij kwam
al op 19-jarige leeftijd, dus in 1962,
bij de Stenografische dienst. Veel
van onze personeelsleden blijven
lang bij de Kamer, maar hij was
degene met de oudste herinnerin-
gen. De eerste Handelingen waaraan
hij meewerkte, betroffen de
begrotingsdebatten met het
kabinet-De Quay. Harrie heeft ons in
die periode van 37 jaar eenmaal, in
1977, een jaar lang verlaten om te
werken voor een particulier
stenografenbureau. Hij miste daar de
afwisseling van het werk en de
sociale contacten. Hij was blij toen
hij in ons midden kon terugkeren en
wij met hem.

In zijn verdere loopbaan heeft hij
een belangrijke bijdrage geleverd
aan de automatisering van de dienst.
Sinds 1986 worden dankzij die
automatisering de Handelingen
gedrukt zonder dat de SDU hoeft te
zetten. Voor de latere fases van de
automatisering was hij de pionier.

Pionier was hij ook in een ander
opzicht, namelijk als een van de drie

80ste vergadering Woensdag 26 mei 1999

Aanvang 14.00 uur

Tweede Kamer Herdenking
26 mei 1999
TK 80 80-4627



eerste notulisten die beknopte
verslagen van commissie-
vergaderingen maakten. En hij was
in die periode lid en voorzitter van
de toenmalige dienstcommissie, de
voorloper van de huidige onderne-
mingsraad.

Op 1 oktober 1990 werd hij
aangesteld als onderdirecteur en op
1 november 1992 volgde hij Cees
van Beurden op als directeur van de
Stenografische dienst. In die functie
heeft hij in goed overleg met de
gemengde commissie van toezicht
en met de ondernemingsraad een
reorganisatie geleid, waarbij de
functies van stenograaf en notulist
werden gecombineerd en de
flexibiliteit van de dienst enorm werd
vergroot. Wij mogen onszelf gelukkig
prijzen met een zo doelmatige en
betrouwbare Stenografische dienst,
waarop veel buitenlandse parlemen-
ten jaloers zijn. Dit zal zeker blijken
wanneer wij in september het
150-jarig jubileum van de dienst
vieren en bij die viering zal Harrie
Stegeman zeer worden gemist.

Harrie was een uitstekende
stenograaf en een directeur met veel
sociaal gevoel. Persoonlijk zal ik mij
hem altijd herinneren als iemand die
veel humor in zijn blik kon leggen.
Soms zag je dat, terwijl je wist dat
hij niet wilde dat anderen, bijvoor-
beeld Kamerleden, dat opmerkten.
Hij was ook buiten zijn werk zeer
actief. Hij was een goede pianospe-
ler, zong de laatste jaren in een koor,
trad op in de tennis- en hockeyteams
van de Tweede Kamer en was vele
jaren lid van het bestuur van theater
De Tobbe in Voorburg. Wegens zijn
vele verdiensten werd hij in 1993
benoemd tot officier in de Orde van
Oranje-Nassau.

Velen uit de Kamer en velen van
daarbuiten waren vorige week
aanwezig bij de bijeenkomst in
Voorburg ter herdenking van Harrie.
Wij wensen zijn vrouw Inez, zijn
kinderen en de andere familieleden
de kracht om met de herinnering
verder te leven.

Ik verzoek u om enige momenten
stilte om Harrie Stegeman te
herdenken.

(De aanwezigen nemen enige
ogenblikken stilte in acht.)

De vergadering wordt enkele
minuten geschorst.

De voorzitter: Ik deel aan de Kamer
mede, dat wij vandaag bezoek

hebben van de voorzitter van het
parlement van Tanzania.

A welcome to the Speaker of the
Parliament of Tanzania, mr. Pius
Msekwa.

(Applaus)

Aan de orde is het mondelinge
vragenuur, overeenkomstig artikel
136 van het Reglement van orde.

Vragen van het lid Bakker aan de
minister van Sociale Zaken en
Werkgelegenheid over de situatie
bij de arbeidsvoorziening.
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De heer Bakker (D66): Mevrouw de
voorzitter! In Vrij Nederland van deze
week wordt melding gemaakt van
een groot aantal signalen over
ernstige problemen bij de arbeids-
voorziening. Het beeld dat daaruit
naar voren komt, is dat van een
organisatie zonder richting met ook
interne verschillen over de te volgen
koers, verschillen vooral tussen het
hoofdkantoor en de regio’s en van
een centraal bestuur arbeidsvoorzie-
ning dat niet de indruk wekt de
situatie op hoofdlijnen te sturen.

Uit het artikel blijkt een aantal
concrete problemen: financiële
risico’s en een mogelijk tekort aan
financiële middelen, volgend jaar
misschien oplopend tot 500 mln.;
stagnatie in de financiële rapportage
waarbij regionale directeuren zeggen
niet te weten wat inkomt en uitgaat;
rekeningen die te laat worden geı̈nd;
stagnatie in de totstandkoming van
de centra voor werk en inkomen
wegens onenigheid tussen de
diverse deelnemers; onduidelijkheid
over de politiek te nemen beslissin-
gen; een directeur van de grootste
arbvo-organisatie die op non-actief is
gesteld nadat hij maandenlang zou
hebben geprotesteerd tegen ’’het
financiële wanbeleid en de chaoti-
sche hoeveelheid richtlijnen en
regels van hogerhand’’; moeilijkhe-
den en onduidelijkheid bij de
integratie van de oude arbeidsinte-
gratieorganisatie van het GAK in
arbvo en ook over de op stapel
staande ontvlechting tussen
basisdienstverlening en diensten die
op de markt moeten worden
aangeboden; vergoeding van
reiskosten voor minima die gaan
solliciteren die op een goed moment
niet meer kan worden betaald; een

automatiseringssysteem dat nog niet
op orde is; facilitaire diensten die
gereorganiseerd zijn en waarmee
regionale arbeidsbureaus geen zaken
willen doen omdat een en ander
sneller gebeurt als zij hun computers
elders kopen.

Tegen deze achtergrond lijkt het
alsof er in het functioneren van de
arbeidsbureaus sprake is van een
ernstig probleem. Dat zou heel
jammer zijn juist nu de arbeidsmarkt
nog steeds heel veel kansen biedt. Er
zijn meer dan 100.000 moeilijk
vervulbare vacatures, terwijl
honderdduizenden mensen nog
steeds niet aan de bak zijn gekomen
en eigenlijk bemiddeld zouden
moeten kunnen worden.

Ik zou de minister graag de
volgende concrete vragen stellen,
voorzitter.

Kan de minister helderheid geven
over wat nu precies de problemen
zijn bij de arbeidsvoorziening, over
de mogelijke financiële tekorten en
over het bedrag van 150 mln. dat hij
vorig jaar ter beschikking heeft
gesteld om de financiële nood op dat
moment te lenigen?

Wanneer heeft de minister de
eerste signalen over de problemen
ontvangen? De problemen zijn
immers niet van vandaag of gisteren,
zo schrijft ook Vrij Nederland. Maar
iedereen die zich enigszins hiermee
heeft bezighouden, weet dat een jaar
geleden dit soort signalen ook reeds
tot ons kwam.

Wat heeft de minister sinds zijn
aantreden in financiële en bestuur-
lijke zin gedaan om de situatie in
beeld te krijgen en zo mogelijk aan
oplossingen bij te dragen?

Wat wil hij doen om de huidige
situatie te verbeteren?

Kan de minister bevestigen dat de
plicht voor gemeenten en anderen
om hun gelden bij de arbeidsvoorzie-
ning te besteden, inderdaad per 1
januari 2000 komt te vervallen, zoals
in 1995 reeds de bedoeling was van
de wetgever?

Kan de minister garanderen dat de
arbeidsbureaus dit jaar en volgend
jaar naar behoren verder kunnen
functioneren om hun cruciale rol op
de arbeidsmarkt te vervullen?

De voorzitter: Voordat ik de
minister van Sociale Zaken en
Werkgelegenheid het woord geef,
merk ik op dat hij vijf minuten heeft
voor zijn antwoord in eerste ronde. Ik
heb het stellen van deze vragen
namelijk wel toegelaten, maar

Voorzitter
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